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PROTESTA TENSA pàg 6

Denuncien quatre
vigilants del Màgic de
Badalona per agressions

BADALONA pàg 7

El mort pel foc a la Pau 
té un llarg historial delictiu

MONTGAT pàg 10
L’obertura del passeig
Marítim s’endarrereix

La Mina brilla

Estiradad’orellesde la síndica
aAlbiolper l’alberg tancat

Giménez-Salinas exigeix a l’alcalde de Badalona una solució per als que s’han quedat al carrer: “Hi està obligat” pàg 7

Fo
to

: D
es

 d
e 

la
 M

in
a

SANT ADRIÀ pàg 3

Els docents que denuncien 
un augment d’agressions no
afluixen: “L’ambient és crispat”

TIANA pàg 10
El restaurant l’Avi Mingo,
amb Jaume Parodi al
capdavant, fa 40 anys

El barri treu pit amb la seva
Setmana Cultural pàg 9
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Els docents han dit prou. La pla-
ça de la Vila de Sant Adrià va aco-
llir, el passat 8 de maig, el primer
missatge d’auxili per part del pro-
fessorat d’aquest municipi. Més de
150 persones es van manifestar
davant l’increment d’agressions
verbals i físiques per part d’a-
lumnes i familiars als centres edu-
catius. La denúncia d’un professor
va provocar que diferents docents
es reunissin amb els sindicats per
explicar-los la situació, fet que va
derivar en la primera protesta
per visibilitzar la problemàtica.
Preguntats per Línia Nord, aquest
grup de docents diuen que se
senten desemparats davant d’a-
questa violència, sovint reiterada. 

“Vam veure que el protocol de
les agressions és inefectiu i que ens
exposa. Simplement és informa-
tiu: envies els documents al de-
partament d’Educació i s'acaba tot.
Si vols anar més enllà, has de fer
denúncia personal. I si l’agressió
ve d'un alumne, no hi ha protocol.
Hem de fer alguna cosa”, avisen. 

“AMBIENT DE CRISPACIÓ”
Els afectats asseguren que aquest
escenari no és exclusiu de Sant
Adrià i que passa a diferents ciu-
tats. Afirmen que no té a veure
amb el context socioeconòmic,
sinó amb una època socialment
convulsa. “De famílies en des-
acord n’hi ha hagut sempre. Però
d'uns anys ençà hi ha hagut un
desprestigi de la professió. Per ex-
emple, a infantil notem una hi-
perprotecció de les famílies que
dificulta la nostra feina. Ens jut-
gen. Ens han arribat a qüestionar
si posem o no una jaqueta a un
alumne a l’hora del pati perquè
s'ha constipat. Estem en un am-
bient de crispació”, alerten.

Marina Elias, sociòloga ex-
perta en desigualtats educatives
de la Universitat de Barcelona,
comparteix el diagnòstic dels pro-
fessors adrianencs: hi ha un clar
desprestigi de la professió do-
cent. A banda, Elias atribueix la
crispació existent al “capitalisme
ferotge”, que provoca angoixa i es-
très a la població, especialment
després de la pandèmia.

Però per arribar a les agres-
sions hi ha d’haver més ingre-
dients en aquest còctel. “Per una
banda, hi ha la tendència social de
pèrdua del concepte d’autoritat.
Venim d’una dictadura i sovint es
diu que els canvis són pendulars,
és a dir, passem d’un extrem a l’al-
tre”, argumenta Elias. Aquesta
situació, comenta, es barreja tam-
bé amb un concepte de criança
respectuosa mal entesa, que em-
peny la població a acabar qües-
tionant mestres o altres autoritats.
“La societat del coneixement tam-
bé ha fet mal. Hi ha gent que es
pensa que veient un reeld’Insta-
gram en sap més de criança que

un docent, o va al metge i creu que
en sap més que una persona que
ha fet 10 anys de carrera perquè ha
vist una informació a internet”,
apunta la sociòloga.

LA POLÍTICA, AL PUNT DE MIRA
Els docents consideren que si s’ha
arribat fins a aquest punt és per-
què bona part de la culpa la tenen
els polítics, que han “permès” la
degradació de la professió. Elias,
que ho ratifica, hi afegeix algunes
causes. Una és el decret de l’esco-
la inclusiva, que trasllada a l’escola
ordinària els alumnes d’educació
especial o amb algun diagnòstic.
“És una idea pedagògica interes-
sant, però es va fer amb zero re-
cursos”, lamenta la sociòloga, que,
a més, ho lliga amb una altra
causa, que és la manca general
d’inversions. I tot plegat entron-
ca amb un tercer tema que per a
Elias és clau per entendre l’estat
actual de les aules: la formació.

“Soc formadora de mestres i hi
ha una mancança en la formació.
Qui no és gaire vàlid fa la carrera

de mestre i es treu el títol. Moltes
persones també trien una carrera,
no aconsegueixen treballar d’allò
i, com a segona opció, fan el màs-
ter de secundària. Això no hi aju-
da gaire, perquè no tenen les eines
suficients. Hauríem de ser molt ex-

igents en la formació,  com fan al-
tres països”, afegeix Elias, que
també reclama inversió en psicò-
legs per als centres educatius.

PETICIONS I FUTURES ACCIONS
Amb tot, els mestres demanen
que el protocol d’agressions sigui
més efectiu. Si bé és cert que el
2010 es va aprovar la llei de pro-
tecció jurídica per als professors,
Elias recorda que estan despro-
tegits perquè han de denunciar les

agressions de manera nominal,
un fet que els exposa. Per això, re-
clamen que sigui el departament
d’Educació qui entomi el procés
de denúncia. “Ens sentim sols,
ningú ens dona suport i, si passa
alguna cosa, hem de treure forces
per fer una denúncia, quan el fet
en si ens deixa fets pols”, lamen-
tava una de les docents que es va
manifestar el dia 8.

De moment, els professors
diuen que no han rebut cap mis-
satge per part del departament,
des d’on van anunciar, a principis
de mes, que estaven assessorant
el centre de Sant Adrià on es van
produir les dues agressions de-
nunciades. “El departament la-
menta qualsevol agressió i envia
un missatge de suport als docents
que n’han patit al seu lloc de fei-
na”, es limiten a dir. La lluita dels
professors, però, continuarà el 4
de juny amb una altra manifesta-
ció a Sant Adrià. I la seva intenció,
avancen, és estendre les reivindi-
cacions a altres municipis de cara
a l’inici del curs vinent.

SOS dels professors
» Docents de Sant Adrià denuncien un augment de les agressions per part d’alumnes i famílies
» Els experts assenyalen la crispació, la pèrdua d’autoritat i la manca d’inversions com les causes

La primera manifestació dels docents a la plaça de la Vila de Sant Adrià. Foto: Albert Segura/ACN

“D’uns anys ençà  
hi ha un desprestigi de
la professió i l’ambient  
és de crispació”

Rubén Hidalgo
SANT ADRIÀ
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NLes millors
perles

La febre per les hamburgueses s’ha estès arreu i ara es fancreacions molt innovadores, amb ingredients de tota mena.
Un d’ells és el conegut xarop Dalsi, i l’hamburguesa que el porta
està triomfant a Sevilla. La cosa se’n va de les mans.

La maleta d’un noi que viatjava amb Ryanair excedia unscentímetres la mesura permesa, però, per sobre de tot,
ell no volia pagar. Va decidir que el millor era arrencar-li les
rodes per reduir-li l’alçada i poder-la passar a l’avió.

Fer una entrevista de feina mai és un tràmit fàcil, sobretot si alfinal et rebutgen. Per fer-ho més fàcil, una empresa
finlandesa envia a casa dels candidats rebutjats un escrit
d’agraïment i llaminadures. Crearà tendència?

Associem viure en una casa de luxe plena de comoditats i
serveis amb tenir una gran feina o herència. A Menorca,

una noia té tot això sense tenir diners al seu compte. Ha
ocupat una mansió i viu com una reina.

LA FOTOX (@FCBfemeni)

Aire fresc

El mes passat escrivia que “ens cal ser uns bons
badalonins digitals”. I els  administradors d’a-
quests ciutadans, què han de fer? Des d’a-
questa columna d’opinió, he insistit en diverses

ocasions que la digitalització dels serveis urbans per-
metria una millor qualitat i disponibilitat, així com una
major personalització. A més, la transformació digital
de Badalona comportaria la implantació de nous mo-
dels de mobilitat més sostenibles i eficients, així com el
desenvolupament de noves infraestructures intel·ligents.
He d’entendre que aquests són els motius pels quals l’A-
juntament es va sumar al concepte de les ciutats in-
tel·ligents, les smart cities, és a dir, les que utilitzen el
potencial de les tecnologies de la informació i la co-
municació (TIC) per promoure de manera més eficient
un desenvolupament sostenible, millorar la qualitat de
vida dels ciutadans i protegir la natura.

La ciutat de Badalona va estar present l’any pas-
sat en l’Smart City Expo 2023, on un miler d’exposi-
tors intentaven anticipar als urbanistes i polítics la nova
era urbana de les ciutats intel·ligents. Enguany,
l’Smart City Expo World Congress tornarà a la Fira de

Barcelona,  del 5 al 7 de novembre, i desitjo que hi tin-
gui representació i presència activa. Algunes de les ciu-
tats que han avançat la seva presència parlen ja de les
qüestions que generaran més debat: automatització i
control d’edificis, planificació urbana eficient, mobi-
litat urbana i transport públic sostenible, i gestió in-
tel·ligent dels residus sòlids. I de ben segur que hi hau-
rà encara més qüestions damunt la taula. Es tracta, ni
més ni menys, que de millorar la vida dels ciutadans
en aspectes tan bàsics com l’eficiència de les polítiques,
la reducció del malbaratament i els problemes quoti-
dians, sense oblidar la millora de la qualitat social i eco-
nòmica i la maximització de la inclusió social dels ha-
bitants. Un nou futur, vaja.

A Suècia fa temps que van pel bon camí. Aquesta set-
mana, la publicació Dagens Industripublica un article
d’Olof Lindsten, un periodista freelance, titulat Els mu-
nicipis s’uneixen digitalment per reforçar el poder i l'e-
ficiència, on parla sobre Johan Magnusson, un professor
d’informàtica de la Universitat de Göteborg que fa temps
que prediu que el desenvolupament de la digitalització
al sector públic serà significativament més ràpid que al

sector privat, destacant especialment la nova tendèn-
cia de fusions municipals digitals.

Johan Magnusson adverteix, però, que caminar cap
a les smart cities no només cal veure-ho com una es-
tratègia d’estalvi de costos, sinó que s’ha de veure com
una manera d’enfortir la capacitat de desenvolupament
de les ciutats.

Segons unes estadístiques de PwC sobre l’impac-
te de la transformació digital a les smart cities, el 85%
dels líders de la transformació digital de les ciutats cre-
uen que la tecnologia ha millorat la qualitat de vida dels
habitants; el 90% creu que ha millorat l’eficiència dels
serveis públics i el 80% afirma que ha millorat la se-
guretat de les ciutats.

Insto l’alcalde i el consistori a fer passes endavant amb
tota la rapidesa possible en aquesta direcció inequívoca
pel futur de Badalona, sense oblidar mai que en un pro-
cés de transformació marcat per les tecnologies digitals,
el paper dels ciutadans continua sent clau. És a dir, la trans-
formació de Badalona com a ciutat intel·ligent ha de ser
un procés que requereixi la participació de tots els actors,
des del sector públic i el privat, fins als ciutadans.
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per Estanis Alcover i Martí

Una Badalona ‘smart city’
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Un sensesostre de Badalona: “Vaig 
votar dos cops Albiol i ara em deixa tirat”1

2
Les conjures del Draft Gramenet

Albiol diu que alguns funcionaris 
del consistori “es toquen els nassos” 

Denunciats quatre vigilants del Màgic 
Badalona per agressions i retenció il·legal

El + llegit línianord.cat

3

4

5

Cop judicial a la transformació 
del centre de Santa Coloma

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com

A les xarxes

@crispmarcote: Espanya aprova el reco-
neixement oficial de l'Estat de Palestina.
Una decisió històrica amb un únic objectiu:
que israelians i palestins arribin a la pau.

@Jaumeasens: Veïns i veïnes s'han manifes-
tat contra la desfilada de Louis Vuitton al Park
Güell. Vergonya d'unes càrregues policials
que volen emmordassar el dret de protesta.

#LouisVuitton

@carlrafel23: Comencem la campanya de
les eleccions al Parlament Europeu (PE) del 9J.
En els pròxims 5 anys, el 70% de les lleis que
t'afecten en el teu dia a dia es decidiran al PE.

#9J #Palestina

La clau

Encara que ja han passat
uns dies des que es van ce-
lebrar les eleccions catala-

nes i també s’han fet públiques al-
gunes decisions i propostes d’al-
guns dels dirigents polítics, és
evident que els resultats ens han
de servir als sectors populars per
a preguntar-nos què està pas-
sant. Si bé és cert que han guanyat
les esquerres progressistes, no
és menys cert i preocupant l’as-
cens de l’extrema dreta i l’èxit de
la camaleònica Convergència.

La societat catalana ha estat
tradicionalment vista com un
exemple d’inclusivitat i solidari-
tat. Aquesta percepció es basa en
la idea que la identitat catalana no
es limita a l’origen o la llengua,
sinó que es construeix amb la
convivència i la contribució a la
comunitat. 

En el passat, es reconeixia
com a catalans totes aquelles
persones que, independentment
del seu lloc de naixement, esco-
llissin Catalunya com a llar. No
obstant això, en els temps recents,
cada vegada són més els grups
que han començat a qüestionar
aquesta visió oberta, com ho és el
cas dels neoconvergents, atribu-
int els desafiaments econòmics i
socials del territori als més vul-
nerables de la societat. 

Aquesta tendència de buscar
culpables entre els més desfavorits
és una desviació dels valors de so-
lidaritat i cohesió social que han ca-
racteritzat sempre Catalunya i que
han defensat les forces progres-
sistes. És important recordar que
els problemes complexos com l’es-
tancament econòmic requereixen
solucions multifacètiques i buscar

culpables no fa més que dividir
i debilitar el teixit social. 

La força de Catalunya sem-
pre ha residit en la seva capaci-
tat per unir-se davant les adver-
sitats, promovent la inclusió i la
igualtat d’oportunitats. Ara bé, la
complexitat de les dinàmiques
electorals i la resposta dels ciu-
tadans a les propostes políti-
ques és un tema que, segur, ara
s’està debatent i analitzant en to-
tes i cadascuna de les organit-
zacions polítiques. 

Tanmateix, no hem d’obli-
dar que són diversos els factors
que poden influir en la decisió
dels votants, incloent-hi la per-
cepció de la credibilitat, la re-
llevància dels temes, la con-
fiança en els dirigents i la capa-
citat per comunicar. 

En el cas de les organitza-
cions d’esquerres, pot haver-hi
una desconnexió entre les seves
propostes i les preocupacions im-
mediates dels electors, com tam-
bé una falta de visibilitat en els
mitjans de comunicació que di-
ficulta arribar a un públic més
ampli. A més, la cultura orga-
nitzativa i la coherència d’una or-
ganització poden jugar un paper
important en la forma en què es
perceben les seves propostes.

És important que les orga-
nitzacions reflexionin sobre com
les seves accions i comunicacions
són interpretades. La cultura
organitzativa, com dèiem, pot

afectar profundament la mane-
ra en què les propostes són re-
budes pel públic. Si una orga-
nització no aconsegueix con-
nectar amb els seus electors a un
nivell cultural i emocional, pot
ser difícil guanyar-ne el suport.

Finalment, cal destacar la
importància de la percepció i la
necessitat de demostrar les qua-
litats que es proclamen. No no-
més és suficient tenir bons pro-
grames, sinó que han de ser co-
neguts, comprensibles i sobretot
útils per a l’electorat. La trans-
parència, la coherència i la inte-
gritat són essencials per a cons-
truir una relació de confiança
amb els sectors populars.

La reflexió sobre la impor-
tància de sortir al carrer, escol-
tar i dialogar amb la gent i prio-
ritzar la resolució dels seus pro-
blemes és aplicable a molts mo-
ments de la història i a diverses
lluites socials.  La participació ac-
tiva i la solidaritat són essencials
per a la defensa dels drets i la dig-
nitat de tots els pobles. En el con-
text actual, és important recor-
dar les lliçons del passat i treba-
llar per un futur on totes les veus
siguin escoltades i on es priorit-
zi el benestar col·lectiu sobre
els interessos particulars. La
història ens mostra que els can-
vis significatius requereixen l’es-
forç conjunt de la comunitat i la
voluntat de fer front als reptes
amb coratge i determinació.

No n’hi ha prou amb tenir raó
per Pedro Jesús Fernández

L’alcalde de Badalona, Xavier
García Albiol, ha dit que alguns
funcionaris “es toquen els

nassos”.  Tot i que és necessari
millorar el funcionament del
consistori, aquestes paraules
han generat un fort rebuig 
entre sindicats i oposició. 

pàgina 6Xavier G. Albiol

Santa Coloma de Gramenet
tindrà 420 habitatges protegits
nous. El Ple ja ha aprovat
definitivament el conveni 
amb l’IMPSOL i l’AMB per a 
la construcció d’aquests pisos, 
dels quals 271 es destinaran 
a lloguer i 149 més a venda.

pàgina 8Aj. de Santa Coloma

L’Associació de Veïns de la Mina
ha organitzat per primera
vegada la Setmana Cultural 
del barri, que enguany arriba 
a la 33a edició. Agafa el relleu 
de la Plataforma d’Entitats de la
Mina i el seu objectiu és mostrar 

la cara amable del barri.
pàgina 9AV de la Mina

Els semàfors
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Albiol:  “Alguns funcionaris
s’estan tocant els nassos”

POLÈMICA4L’alcalde de Bada-
lona, Xavier García Albiol, va
denunciar dijous passat que hi ha
alguns funcionaris de l’Ajunta-
ment que “s’estan tocant els nas-
sos” i que “no mereixen el sou que
se’ls hi paga”. Ho va dir en una
entrevista al programa Badalona
Matí, precisament a l’emissora
pública. Aquesta situació, va ar-
gumentar l’alcalde, provoca que
uns altres empleats municipals
hagin de treballar “per cinc” per
anivellar la suposada manca d’e-
ficiència dels seus companys.
“Hi ha excel·lents professionals,
però altres no es mereixen el
sou”, va reiterar Albiol, que és
conscient que les seves declara-

cions generaran polèmica, tot i
que es mostra “completament
indiferent” si algú se sent atacat.
“És la veritat i s’han d’explicar les
coses com són”, va dir. Els sindi-
cats van mostrar-se crítics amb
les paraules d’Albiol. CCOO va dir
que eren insults “generalitzats i
immerescuts”. D’altra banda, l’o-
posició ha exigit una disculpa a
l’alcalde i li han retret que no hagi
pres decisions valentes per reor-
ganitzar l’Ajuntament.

En plena polèmica, Albiol ha
nomenat una nova directora de
Contractació, Serveis i Submi-
nistraments, Immaculada Pru-
na, amb l’objectiu precisament de
millorar l’atenció als ciutadans.

SEGURETAT4En una roda de
premsa convocada aquest di-
marts, Lliures i combatives i el
Sindicat d’Estudiants van explicar
l’episodi de tensió que van viure
amb la seguretat del Màgic Ba-
dalona dissabte passat. El movi-
ment ‘No esteu soles’, que va
sorgir ara fa un any per denunciar
les agressions sexuals a menors al
Màgic, es va concentrar a la gran
superfície per reclamar un punt
lila a les instal·lacions. 

Borja Latorre, secretari gene-
ral del Sindicat d’Estudiants, ha as-
segurat que ja han denunciat qua-
tre guàrdies de seguretat per
agressions, a ell i a la resta de ma-
nifestants, i per retenció il·legal,
que diu que va patir. Segons La-
torre, la concentració va comen-
çar desplegant les pancartes i el
grup va rebre una “repressió vio-
lenta” per part dels vigilants. Se-
gons comenta, dos eren de l’em-
presa Davos, un de Prosegur, i un
altre que estava a la porta d’una de
les botigues. “Jo vaig intentar
dialogar i els vaig transmetre que
era una concentració pacífica i que

l’acció serà breu. La seva respos-
ta va ser molt violenta”, relata. 

Entre cops i empentes, el se-
cretari general del sindicat d’es-
tudiants va ser emmanillat, tal
com es veu als vídeos compartits
a les xarxes socials. El  van por-
tar cap a una sala i, segons rela-
ta, durant el camí no van cessar
les amenaces i les agressions.
“Et trencaré el braç, em deia,
mentre m’escanyava i m’estrenyia
les manilles”, assegura. 

Per la seva banda, Teresa Pra-
dos, mare d’una de les noies

agredides sexualment, ha recri-
minat les paraules del govern lo-
cal, que assegura que l’Abacus ja
és un punt lila al Màgic. A més,
també han posat en dubte que el
personal del centre comercial
hagi rebut formació després dels
casos de violacions.

Preguntades per aquest epi-
sodi, fonts de la direcció del Mà-
gic consultades per Línia Nord
asseguren que no tot el personal
de seguretat que va intervenir
dissabte pertany a l’empresa de
seguretat contractada pel Màgic.

Imatge de la roda de premsa de dimarts davant del Màgic. Foto: Línia Nord

Denuncien quatre vigilants 
del Màgic per agressions

Albiol va mostrar-se indiferent per si algú se sent atacat. Foto: Arxiu

Salut | Programa per a pakistanesos amb obesitat 
Can Ruti ha estrenat un programa pioner d’exercici físic i alimentació

saludable pakistanesos amb obesitat. La població originària de Pakistan,
expliquen, presenta més prevalença de malalties com l’obesitat i la diabetis. 



Badalona

7 | 

línianord.cat30 de maig del 2024

Relacionen el mort pel foc a 
la Pau amb el crim de Can Ruti
SUCCESSOS4L’home que va mo-
rir la matinada de dimarts en un
incendi al seu pis del carrer Gra-
nada, a la Pau, estava investigat
per la mort d’un altre, el cap del
qual va aparèixer al voltant de Can
Ruti el 7 de març. Dies després, es
va localitzar la resta del cos al bar-
ri de Gràcia de Barcelona. 

Així ho ha confirmat el jutjat
d’instrucció número 2 de Bada-
lona, que ha rebut oficialment la
identificació de l’home que va
morir en el foc a casa seva i ha as-
severat que estava investigat en la
causa que s’instrueix al jutjat
d’instrucció número 4 i que està
declarada secreta. 

Precisament dimarts, la pe-
riodista Tura Soler va indicar que
la víctima de les flames podria ser
també el sospitós del crim del cap
de Can Ruti, extrem que els Mos-
sos no van entrar a confirmar. A

banda d’aquesta sospita, la vícti-
ma tenia un llarg historial policial.

Segons dades de la Guàrdia
Urbana, a les que ha tingut accés
l’ACN, l’home acumulava fins a 19
detencions per “delictes greus”. Al-
gunes d’aquestes detencions eren
per robatoris amb violència o in-
tents d’assassinat. Els veïns de-
nuncien almenys dos episodis de
tensió recents i asseguren que va
intentar matar el veí del segon i va
atacar també la veïna del primer.

En aquest sentit, el mateix al-
calde de Badalona, Xavier Garcia
Albiol, va fer una publicació a les
xarxes socials on va evitar donar
el condol per la mort a l’incendi del
carrer Granada. Era, va dir de la
víctima, un “delinqüent” que “te-
nia atemorits els veïns, els feia la
vida impossible, amenaçava de
cremar la finca i havia estat de-
tingut moltíssimes vegades”.

SOCIETAT4La síndica de greu-
ges de Catalunya, Esther Gi-
ménez-Salinas, urgeix el govern
de Badalona a trobar una solu-
ció per als usuaris de l’alberg de
Can Bofí Vell, que va tancar ara
fa un mes i ha deixat 45 perso-
nes dormint al carrer. “L’Ajun-
tament hi està obligat”, va in-
sistir la síndica aquest dimarts.
Giménez-Salinas va dir que el
consistori “va tard” en aquest
afer i va remarcar que la solució
al tancament d’un servei no pot
ser que quedi gent al carrer. 

Per la seva banda, la tinent
d’alcalde de Protecció a les Per-
sones, Rosa del Amo, va res-
pondre que el consistori no té re-
cursos habitacionals, que tam-
poc les altres administracions
han ofert ajuda i que, malgrat
tot, s’està treballant per trobar-
los una sortida “aviat”. Avisa,
però, que “no és fàcil”.

LA SÍNDICA VISITA BADALONA
Dimarts, la síndica va visitar
Badalona per conèixer de pri-
mera mà la situació dels afectats
pel tancament de Can Bofí Vell,
i les reaccions no van trigar a
produir-se. Giménez-Salinas va
reunir-se amb el síndic local i
també amb part dels afectats,
però no amb l’alcalde, Xavier

García Albiol, tot i que durant la
tarda del dilluns es va anunciar
que estava prevista la trobada.

Des del consistori van asse-
gurar que mai s’havia arribat a
confirmar la reunió i aquest di-
marts totes dues parts van
apel·lar a problemes d’agenda.
Amb tot, les dues institucions sí
que van intercanviar opinions a
través dels mitjans de comuni-
cació, als quals van atendre per
parlar sobre la situació dels
usuaris de l’antic alberg.

La síndica va recordar a l’A-
juntament que quan es tanca un
servei que s’està prestant s’ha de

poder assegurar que es dona
una resposta als usuaris. Per
il·lustrar-ho va posar l’exemple
d’una escola: “Si es tanca s’ha de
poder escolaritzar els infants
en un altre centre”, va assenya-
lar Giménez-Salinas.

En el cas de l’alberg munici-
pal de Can Bofí Vell, Giménez-
Salinas va recordar que hi ha un
“risc greu” i que l’Ajuntament
està obligat a prestar el servei
“amb caràcter transitori” fins
que decideix què fa en el futur.
La síndica, a més, va alertar
que en aquest cas s’estan vul-
nerant “principis legals”.

La síndica de greuges en la seva visita a Badalona. Foto: Síndic de Greuges 

La síndica exigeix una solució
per als usuaris de l’alberg tancat

Façana de l’edifici on va haver-hi l’incendi Foto: Jordi Pujolar/ACN
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El Refugi de la Biodiversitat: 
la segona fase, més a prop

MEDI AMBIENT4La millora de
l’entorn del riu Besòs no s’atura.
Ja s’han licitat les obres per tirar
endavant la segona Fase del Re-
fugi de la Biodiversitat, situat
entorn del riu Besòs. Segons in-
forma l’Ajuntament, es treballa-
rà  per establir connectors eco-
lògics entre la Serralada de Ma-
rina, Can Zam i el riu, a més de fer
actuacions al mur fluvial per pro-
moure la biodiversitat. En aquest
sentit, també es plantaran més de
17.000 arbres, arbustos i plantes
herbàcies. Les estructures blaves
també tindran protagonista en

aquesta part del projecte. Un ex-
emple és la creació de basses
per l’aprofitament de l’aigua del
Rec Comtal que estaran connec-
tades amb el curs fluvial i una illa
de la biodiversitat. 

La previsió és que les obres
comencin aquest estiu i la dura-
ció estimada és d’un any. La fase
1, que va començar el 2022, va ser
un primer pas en la millora de la
qualitat ambiental de l’espai flu-
vial, així com protegir i desenvo-
lupar la biodiversitat de flora i
fauna, i crear nous habitats pro-
tegits per a l’educació ambiental.

HABITATGE4Santa Coloma tin-
drà 420 nous habitatges de pro-
tecció oficial. L’Ajuntament anun-
ciava aquest dilluns en el Ple
municipal l’aprovació definitiva
del conveni amb l’Institut Me-
tropolità de Promoció de Sòl i
Gestió Patrimonial (IMPSOL) i
l'Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) per impulsar i pro-
moure habitatge públic a Santa
Coloma. Aquest conveni, que ja
va anunciar-se al febrer, perme-
trà que es construeixin 271 pisos
de lloguer i 149 de compra.

Tal com va anunciar fa uns
mesos el consistori, bona part dels
nous habitatges protegits, 168, es-
taran ubicats als terrenys que
l’Ajuntament cedirà gratuïta-
ment a l’IMPSOL a l’avinguda de
la Generalitat 178, a la plaça de les
Cultures 3 i al passeig de la Sal-
zereda 106. Tots tres formaran la
promoció del Front Fluvial del
Raval III dedicada totalment a llo-
guer. A les plantes inferiors de l’e-
difici es construirà el dipòsit de
vehicles de la nova comissaria de
la Policia Local. D’altra banda, l’A-

juntament també cedirà finques
de l’àmbit del carrer de Sant Pas-
qual per construir 107 habitatges
i modificarà el Pla General Me-
tropolità per canviar la qualifi-
cació de finques al carrer Julia
Romera Yáñez, on es faran 56 ha-
bitatges protegits.

Amb aquests pisos, al Pla Lo-
cal d’Habitatge s’inclouen 531

nous habitatges públics, entre
els quals estan les 48 places do-
tacionals ja adjudicades a l’anti-
ga escola Miguel Hernández,
adreçades a la gent gran. També
se sumen 16 habitatges que seran
per al complex de les Oliveres,
destinats a joves, i les derivades
de la gestió de SAREB o la con-
versió de locals a habitatges.

Panoràmica de Santa Coloma. Foto: Arxiu

El Ple aprova la construcció 
de 420 habitatges protegits

Imatge del riu Besòs al seu pas per Santa Coloma. Foto: Diputació

Sanitat | Intercepten aliments sense garanties
La policia local de Santa Coloma ha interceptat un vehicle que distribuïa
productes d’alimentació que no complien les garanties sanitàries i, per
tant, suposaven un risc per a la salut. El conductor ha estat denunciat.
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Roben diverses armes a 
casa d’un assessor municipal
SUCCESSOS4Els Mossos d'Es-
quadra estan investigant el roba-
tori de quatre escopetes i quatre
armes curtes de competició d'un
domicili de Sant Adrià de Besòs,
tal com va avançar El Periódico.
Segons el diari, el robatori s'hau-
ria produït en el domicili d'un as-
sessor de l'Ajuntament de Sant
Adrià de Besòs. Els fets van tenir
lloc el 14 de maig i, dos dies més
tard, agents de la comissaria de
Sant Adrià van recuperar d'un
contenidor del carrer Llull de
Barcelona les quatre escopetes
sostretes. El mencionat diari ex-

plica que la policia sospita que qui
va accedir al domicili per robar sa-
bia de l’existència de les armes. 

Per la seva banda, l’executiu
local no ha fet declaracions sobre
aquest cas, més enllà de destacar
que la situació de  tinença d’ar-
mes era legal, ja que el propietari
disposava de llicència. El Perió-
dicoafegeix que aquest succés ha
tingut lloc un mes després d’uns
enfrontaments familiars a la
Mina, i que l’assessor està em-
parentat amb una d’elles. La po-
licia, tanmateix, no ha establert
relació entre els fets.

ENTITATS4Aques dilluns va do-
nar el tret de sortida la 33a edi-
ció de la setmana cultural de la
Mina amb diverses novetats. Per
primera vegada, l’organització
l’ha dut a terme l’Associació de
Veïns de la Mina, ja que, fins ara,
s’encarregava de fer-ho la Plata-
forma d’Entitats de la Mina.
Com és habitual, durant aques-
tes jornades s’organitzen activi-
tats de tota mena i per a tots els
públics, amb el clar objectiu
d’engrescar al barri a partici-
par. “Està anant molt bé. Des del
gener estem organitzant tot i és
una feinada. Però val la pena per-
què veïns i entitats estan molt
implicades i col·laboren”, expli-
ca a Línia Nord l’Antonia Hino-
josa, presidenta de l’AV la Mina.

L’organització, explica, té
l’objectiu de fer cada vegada més
multitudinària aquest esdeve-
niment. I enguany ja s’ha notat.
La mostra d’entitats ha arribat a
30 carpes. Fins ara, diu Hinojo-
sa, el màxim havia estat de 24.
En aquesta participen des de
diferents associacions del barri

fins a Aigües de Barcelona o el
Centre Cultural Gitano.  Entre les
novetats d’enguany, trobem els
partits de futbol femení, que se
celebraran per primera vegada al
Pavelló Olímpic de la Mina.

“TAMBÉ HI HA COSES POSITIVES”
Hinojosa destaca que, per al
barri, és molt bo generar ambient
de germanor. Sense anar més llu-
ny, l’acte que considera més im-

portant per fomentar tot ple-
gat, assenyala, és el sopar d’En-
titats, que se celebra divendres a
les nou de la nit.

“Per a nosaltres és molt im-
portant. Patim molt tot el dolent
de la Mina i només es parla d’a-
llò negatiu. Fem més coses i de-
mostrem que hi ha activitats po-
sitives. Per això la gent participa.
Aquí hi ha molta gent bona i tre-
balladora”, assegura Hinojosa.

Acte inicial de la Setmana Cultural. Foto: X (@canetefilo)

Una Setmana Cultural per
trencar estereotips a la Mina

Façana de l’Ajuntament. Foto: Ajuntament de Sant Adrià

Medi Ambient |Tractament fitosanitari als arbres
Aquest dijous a la nit l’Ajuntament portarà a terme a Sant Adrià Nord i a la
Mina un tractament fitosanitari a les xicrandes, una espècie d’arbre, per

reduir el pugó. L’Ajuntament recomana tancar finestres i portes.
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El Restaurant  l’Avi Mingo
celebra el seu 40è aniversari

TIANA4El restaurant tianenc
l’Avi Mingo ha celebrat aquest
mes de maig el seu 40è aniver-
sari. Un negoci familiar que va
iniciar la seva activitat el 1984 i
que ara, quatre dècades des-
prés, manté la seva passió per la
gastronomia. Jaume Parodi,
propietari del negoci, explica
que el nom és pel seu pare, que
sempre havia somiat tenir un
restaurant.  “Es va fer gran i ja
no va poder, però jo vaig decidir
fer-li aquest homenatge, i d’una
de les coses que estic més con-
tent és que ho va poder veure,

perquè vaig obrir el local 1984 i
ell va morir al cap d’un any”, re-
corda Parodi. 

El passat 10 de maig van
celebrar  els 40 anys de trajec-
tòria convidant a cava als clients.
De fet, la relació amb ells i com
s’ha mantingut amb els anys és
un dels punts que més destaca
Parodi a l’hora de dedicar-se a la
restauració. “En tots aquests
anys els clients s’han convertit
en amics, perquè són fidels i hi
acabes establint un vincle”, de-
clara emocionat el propietari
de l’establiment.

MONTGAT4L’accés al passeig
Marítim de Montgat estarà tan-
cat almenys dues setmanes més.
Les obres de descontaminació
del talús de la platja, que estava
previst que finalitzessin el 15 de
maig, han patit un retard. Segons
confirmen a Línia Nord fonts
municipals, la nova previsió és
que estiguin enllestides a mitjans
de juny. Les actuacions prèvies
van començar el 5 de març i el 24
d’abril es va iniciar a la descon-
taminació del talús de la platja de
les Barques de Montgat, mo-
ment en què es va tallar el pas als
vianants al passeig. 

La troballa de terres conta-
minades en aquest espai ha en-
darrerit l’ampliació del passeig
Marítim, el qual permetrà, se-
gons explica el consistori, fer
millores a la llotja de la subhas-
ta del peix, construir una gran
plaça i fer les noves instal·lacions
del Club Marítim. La pèrdua de
sorra de la platja i la possibilitat
que l’aigua arribi a la zona del ta-
lús va reactivar la necessitat de
retirar les terres contaminades i

l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) va posar en marxa el
procediment per sanejar la zona.

Un cop finalitzin tots els tre-
balls de descontaminació, serà el
torn del passeig. Si es compleix
la nova data, aquest mes de juny
es podrà continuar amb tot el
procediment per iniciar les ob-
res d’urbanització del vial, la

llotja i les noves instal·lacions es-
portives del Club Marítim. 

Cal recordar que, a més,
Montgat ha estat el municipi que
més ha patit els efectes dels
temporals que han sacsejat el li-
toral recentment, amb retro-
cessos de més de 20 metres
que van deixar pràcticament
sense sorra aquesta platja.

Imatge de la platja de les Barques. Foto: Ajuntament de Montgat

L’obertura del passeig Marítim
s’endarrereix a mitjans de juny

Imatge de la celebració del 40è aniversari. Foto: Ajuntament de Tiana

Equipaments | Canvi de gespa a la piscina de Tiana
La piscina de Tiana diu adeu a la gespa natural. Aquesta temporada de

bany la instal·lació obrirà amb gespa artificial. Un canvi que l’Ajuntament
fa per estalviar aigua per la sequera i per evitar que s’embruti la piscina. 



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517

11 | 

línianord.cat30 de maig del 2024



| 12

Esports Bàsquet | Keye van der Vuurst, primer fitxatge de la Penya 
L’equip de Dani Miret ja té el seu primer reforç per a la temporada 2024-2025. Es tracta de Keye van der
Vuurst, base neerlandès que arriba procedent del Palencia Baloncesto, en què aquest curs ha anotat 10,6

punts i ha repartit 5,6 assistències de mitjana. El jugador ha signat per la Penya fins al 30 de juny de 2027.

Amb els cascos a les orelles i la
resta de sentits pendents d’un
matx de l’Esport Club Grano-
llers és quan Emma Montané se
sent plena. “Per a mi narrar els
nostres partits a Ràdio Granollers
és un privilegi i un plaer, i m’om-
ple molt més que anar a estadis de
Primera Divisió”, confessa, or-
gullosa, la cap de premsa del
conjunt granollerí, fundat el 1913.

Montané descriu la passió i la
puresa del futbol modest, el futbol
de sempre, proper i familiar i, al-
hora, l’amor per una entitat es-
portiva: “Costa concretar amb
paraules com t’estimes un club i
un escut, i com pateixes i gaudei-
xes per i amb ell. Tinc fotos meves
al camp del carrer Girona amb tres
anys. El pare em va transmetre
aquesta passió i l’avi ho va fer amb
ell. El somni del futbol base és ar-
ribar al primer equip”.

La massa social de l’Esport
Club Granollers està formada
pels socis i sòcies de tota la
vida, com els Montané i, sobre-
tot, per les famílies i qui forma
part del futbol base. En els par-
tits del sènior masculí es re-
uneixen entre 300 i 350 espec-
tadors, i en els del femení, que
ha nascut aquest any, entre 100
i 120. El club té 102 socis.

ELS HORARIS DE LA FEINA
És fàcil identificar-se amb els
jugadors i jugadores de l’Esport
Club Granollers: s’entrenen des-
prés de complir els horaris de la
feina, juguen els caps de setma-
na i no viuen en una bombolla
paral·lela. “Són molt propers
amb la premsa i l’afició. El gran
regal del futbol modest és poder
abraçar els protagonistes, que
vagin a celebrar amb tu un gol a
la grada i fer-t’hi fotos després del
partit. Això a Primera Divisió és
impossible”, celebra la periodis-
ta esportiva, que des que és cap
de premsa viu encara amb més
intensitat l’amor pel seu club.

El CE Europa-UE Sant An-
dreu és el clàssic entre barris
per excel·lència, i continua fent
història, ara a la Segona RFEF, la
quarta categoria estatal. El par-
tit de la primera volta, disputat el
passat 17 de setembre, és, amb
3.840 espectadors, el segon amb
més públic des de la inauguració
del Nou Sardenya, el 4 de maig de

1995. El matx amb més aficionats
(4.032) també és d’aquest curs 
-primera eliminatòria de la Copa
del Rey contra l’Elche CF-.

El derbi barceloní de la sego-
na volta, jugat el passat 28 de ge-
ner, és l’últim ple en la història del
Narcís Sala, amb 6.531 especta-
dors -només hi havia 32 localitats
lliures-. Quan no s’havien posat se-
ients a totes les graderies, s’hi
havien reunit més de 15.000 per-
sones en el partit definitiu per pu-
jar a Segona Divisió, que es va en-

dur el Barça Atlètic de Luis Enri-
que (curs 2009-2010) o també el
dia que la UE Sant Andreu va pu-
jar a Segona B contra el Mazarrón
CF (temporada 2004-2005). La
xifra encara va ser superior molts
cops abans perquè l’aforament
inicial de l’estadi, inaugurat el
1970, era de 18.000 espectadors.

El futbol modest és la resis-
tència, l’univers de la naturalitat
i la proximitat. “Els clubs d’elit
s’han professionalitzat, han prio-
ritzat convertir-se en grans mar-
ques internacionals i la majoria
ja no són propietat dels aficionats.
L’afició hauria de ser sempre el
pal de paller dels clubs i que
cada un dels membres d’un equip
entengués la idiosincràsia de
l’entitat. Estem orgullosos d’ha-

ver mantingut l’essència de l’es-
port i de competir al màxim ni-
vell amb els equips masculins i fe-
menins”, intervé Ramon Ar-
mengol, directiu de l’àrea social
del CE Europa. D’adolescent,
Armengol anava al camp de tant
en tant, però va ser d’adult quan
es va enamorar del club perquè
era una entitat amb la qual s’i-
dentificava i que representava la
seva manera de veure les coses.

Entre els nous socis del club
gracienc hi ha persones “desen-
cantades” amb el futbol modern,
altres a qui mai els havia cridat
l’atenció el futbol, altres que vo-
len multiplicar o recuperar les se-
ves arrels… Els socis de tota la
vida transmeten l’estima pel CE
Europa i els seus valors, que van
lligats als del barri, que “històri-
cament ha estat i és republicà, ca-
talanista i majoritàriament d’es-
querres”. El club es va declarar el
setembre de 2021 com a entitat
“antifeixista, antimasclista i an-
tiracista, i que lluita contra l’ho-
mofòbia i l’assetjament escolar”.

Els historiadors asseguren que
el CE Europa no havia tingut mai
tants socis, uns 1.950, des de la in-
auguració del Nou Sardenya. A
principis de la temporada passa-
da n’eren 732 i, fa sis cursos, 392.
Més enllà del derbi contra la UE
Sant Andreu, la xifra més habitu-
al d’espectadors del primer equip
masculí és de 1.500. En certs
matxs gairebé en són 2.000, i el fe-
mení, que competeix a la Prime-
ra RFEF (Segona Divisió), sol re-
unir més de 500 persones i, en cer-
tes ocasions, supera les 1.000.

Xifres millors que les d’uns quants
equips de la Liga F (Primera Di-
visió). Armengol té clar que la ten-
dència ascendent de públic va
començar la temporada 2013-
2014, amb l’aparició d’Eskapulats,
la grada popular del club, que
“va fer que gent jove del barri tor-
nés a anar al Nou Sardenya”.

Gerard Álvarez, portaveu de la
UE Sant Andreu, adverteix que qui
va un dia al Narcís Sala, hi torna.
“L’ambient que s’hi respira és es-
pectacular, i els últims cursos hi ha

molta canalla animant l’equip
amb la samarreta de la UESA. El
nostre gran tresor és l’afició i cada
cop hi ha més joves a les grades.
També ens ha beneficiat l’acord
amb la marca Meyba. El club està
fent una feina excel·lent”, exposa.

La xifra mitjana d’assistència
als partits del sènior masculí és
de més de 3.300 persones. “Ara
estem centrats en el futbol for-
matiu femení, amb equips en di-
ferents categories, i aquesta tem-
porada no tenim primer equip”,
matisa Álvarez, per a qui el citat
partit d’ascens a Segona B con-
tra el Mazarrón CF va suposar un
“abans i un després”, i ja no ha
deixat mai de seguir el club.
Se’n va fer soci, més endavant va
formar part de la ràdio de l’en-

titat, i, des del passat juny, és di-
rectiu i portaveu de la UESA.

El curs 2009-2010 la UE Sant
Andreu tenia uns 1.700 socis i
l’octubre de 2020 havia baixat a
670. El 2022 ja n’eren 1.134 i el
passat Nadal, en els primers me-
sos a Segona RFEF, n’eren 3.110,
i ara la xifra s’apropa als 3.500.

UN “HOME DE CLUB”
“Categories com la Segona RFEF
conformen aquell futbol semi-
professional amb què molta gent
se sent identificada i que està
molt viu. El futbol de proximitat
que, és clar, intenta millorar i
professionalitzar les seves es-
tructures”, intervé Miquel Bo-
namich, gerent del Cerdanyola
FC. Es defineix com un “home de
club” i es deixa l’ànima per l’en-
titat, on va aterrar fa deu anys.

El ZEM Les Fontetes reuneix
unes 500 persones per veure
els matxs del sènior masculí,
que el curs passat en tenia 300
perquè formava part del grup
cinquè i era l’únic equip català.
El femení, a Preferent i amb en-
trada lliure, en té menys de 100.

El Cerdanyola FC té uns 300
socis, el doble de quan jugava a
la Tercera RFEF, i el seu gran su-
port és el futbol base. Té un mi-
ler de jugadors i jugadores que
estan creixent al club. El futbol
base i les seves famílies confor-
men gran part de l’afició “d’una
entitat sense ànim de lucre que
no té un arrelament històric per-
què es va fundar el 2006”.

També podem gaudir de la
puresa d’aquest univers a 3Cat,
amb la sèrie documental Futbol
modest, que, en paraules del seu
director, Albert Pons, no només
està adreçada a qui segueix el fut-
bol, sinó a qualsevol públic. “És
més aviat un retrat d’històries i
de persones en un context de fut-
bol modest. No s’hi veu cap par-
tit. Els testimonis, que ens han
obert les portes de casa seva i ens
han cuidat molt, ens han expli-
cat els seus vincles amb els clubs.
Hem compartit amb ells part
de la seva vida familiar i al bar-
ri”, enraona. El primer capítol
està dedicat al derbi entre la UE
Sant Andreu i el CE Europa.

“El futbol modest té una
funció social i política, i re-
uneix valors i respecte per un
territori, com una associació
cultural, per exemple. I aques-
ta sèrie també descriu una ma-
nera de cuidar-nos i respectar-
nos com a societat”, tanca Pons.

Toni Delgado
BARCELONA

La puresa del futbolmodest
» El derbi barceloní UE Sant Andreu-CE Europa és l’exponent de la resistència i l’èxit de l’esport proper
» “L’afició hauria de ser el pal de paller dels clubs”, defensa Ramon Armengol, directiu del CE Europa

La química entre els jugadors i jugadores del CE Europa i la seva afició és absoluta. Foto: Xavi de la Ossa/CE Europa

El clàssic barceloní de 
la primera volta és el
segon partit amb més
públic al Nou Sardenya

Des que es va inaugurar
el Nou Sardenya (1995),
l’Europa no havia tingut
tants socis, uns 1.950 
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Victòria Luengo protagonitza aquest
monòleg que explica la història d’una de
les millors advocades del país. Un dia és
violada per un company de feina i a par-
tir d'aquell moment la seva vida canvia
per sempre. L’obra tracta la violència se-
xual, el consentiment i la justícia patriarcal
i es pot veure al Teatre Poliorama de Bar-
celona fins al 22 de juny.

Teatre

Prima Facie
Suize Miller

El reconegut grup de post-rock català
Glaucs compleix tres dècades sobre els
escenaris, i per celebrar-ho ha enregistrat
el seu cinquè disc d’estudi. Conté un to-
tal de deu cançons que ha compost de
manera pausada, al llarg de dos anys, amb
melodies senzilles i lletres que repassen
moments quotidians i temes comuns
com el pas del temps. 

Música

Aquest film repassa la vida personal i pro-
fessional de la cantant i compositora
Amy Winehouse, que va començar com
una modesta cantant de jazz i va con-
vertir-se en una superestrella mundial de
la música, guanyant diversos Grammy. La
seva vida, però, es va truncar el 2011, quan
als 27 anys, a causa del consum i l'abús
d'alcohol i drogues, va morir.

Pelis i sèries

Back to Black
Sam Taylor-Johnson

Aquí i avui
Glaucs

Tast a la Rambla
Del 6 al 9 de juny, la Rambla de Barcelona es convertirà en

el centre gastronòmic de Catalunya acollint el Tast a la
Rambla, que enguany arriba a la seva desena edició.

Aquesta fira aplega més d’una trentena de carpes dels res-
taurants, bars i pastisseries més reconegudes de la ciutat,
que ofereixen una tapa creativa a preus populars. Entre al-
tres, s’hi podran tastar les croquetes del xef Nandu Jubany
i diversos plats de la cuina popular versionats i millorats.

Per amenitzar les jornades, la iniciativa compta amb músi-
ca en directe, sortejos i sorpreses per a tots els assistents.  

C A R M E  R U S C A L L E D AQUI ÉS?

ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El guionista i director de cinema s'ha es-
trenat com a escriptor amb aquesta pri-
mera novel·la. Es tracta d'un llibre de fic-
ció que narra la història de dos joves que
s'embarquen en una relació romàntica a
Barcelona. El relat també és un cant ge-
neracional que aborda altres temes com
l'amistat, la família, la feina, l'habitatge i
també el pas a la vida adulta. 

Llibres

Fervor
David Moragas

|Horizon Chase 2 
És un joc de carreres per a totes les plataformes. Permet fer curses

multijugador i està inspirat en els jocs dels salons recreatius dels anys 90.

Fo
to

: T
as

t a
 la

 R
am

bl
a

Viuen línia

La reconeguda cuinera Carme Ruscalleda (Sant
Pol de Mar, 1952) ha rebut el Premi Bite Honory
Award a la difusió de la cultura culinària catalana
que atorga la Generalitat. Es tracta d’un impor-
tant guardó que vol reconèixer el paper dels

creadors de continguts digitals gastronòmics en
el foment d'aquest tipus de turisme i posar en va-
lor Catalunya com a destinació gastronòmica. De
Ruscalleda cal destacar que va ser la primera xef
catalana amb tres estrelles Michelin i l’única cui-
nera del món que n’ha aconseguit fins a cinc. Per
tot plegat, és considerada un referent de l’alta

cuina catalana i internacional. A banda d’aquest
darrer premi, acumula una desena de guardons
tan prestigiosos com la Creu de Sant Jordi o el

Premi Nacional de Gastronomia. També destaca
per tenir publicats diversos llibres de cuina i re-

ceptes, i per tenir diversos restaurants. 

Famosos

Ser una de les millors cuineres del món
És l’única dona amb cinc estrelles Michelin

Ha rebut el Premi Bite Honory Award
Reconeix la seva tasca creant contingut gastronòmic

Felicitacions pel nou guardó
El món de la cuina dona l’enhorabona a la xef
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

PANTALLES

Mantenir-se despert fins a les 22:00 i fer servir
pantalles empitjora la qualitat del son dels menors 

HORARIS

SON

OBESITAT

E S T I L S  D E  V I D A

i PEDIATRIA
Per si no n’hi hagués prou amb els perjudicis de comprensió o
fins i tot emocionals que causen les pantalles als infants, ara sa-
bem que també engreixen o, més ben dit, augmenten el risc de
sobrepès infantil, especialment si es fan servir abans d’anar a
dormir. Aquesta és una de les conclusions d’un estudi elaborat
per la Universitat de Barcelona i publicat a la revista Appetite. 
D’acord amb els resultats de l’estudi, la combinació d’anar-

se’n a dormir passades les deu del vespre i fer-ho després d’ha-
ver utilitzat qualsevol mena de pantalla durant més de trenta
minuts s’associa a un risc més alt d’obesitat en la població infan-
til. El treball ha detectat que el 27,5% dels infants preescolars i el
35,2% dels que estan en edat escolar passen diàriament més de
mitja hora davant de pantalles junts abans de dormir. 
El fet d’allargar la vetlla per culpa de les pantalles repercuteix

en la durada i la qualitat del son. Això provoca un endarreriment
en els horaris de l'esmorzar i el sopar, especialment a mesura
que l'edat dels infants augmenta. Finalment, aquesta deriva in-
crementa el sedentarisme i promou una alimentació allunyada
de la dieta mediterrània. La tempesta perfecta per al sobrepès. 

Les pantalles engreixen els infants

El 35% dels infants fan servir les pantalles
més de mitja hora abans d’anar a dormir 

Les claus

Dormir malament provoca un endarreriment 
en els horaris dels àpats i més sedentarisme   

Els trastorns del son i l’alteració dels horaris
acaben provocant sobrepès i obesitat infantil
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